



English

Dear members and friends of the KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY (CYPRUS),

Our team wishes you a very happy new year, filled with health, love, joy and happiness!

Thank you for your support and participation in our fully booked STEAM Workshops that we held during the [Christmas Village "The Village of Angels"](#) in Kiti. All of you who attended had an excellent time with fun and knowledge.

In January, we have some interest and beautiful celestial phenomena. On January 10, the Moon meets Jupiter and the star cluster of Pleiades. Planet Venus will reach its Greatest Eastern Elongation, allowing for longer periods of observations during these months. This gives an excellent opportunity to take photos of the planet. Planet Mars will be in opposition, making it brightest and at its best on January 16. This is the best period for telescope observations of the planet when it is directly opposite to the Sun. On January 17, Venus and Saturn will combine in the sky. Look towards the South-West after sunset. On January 25, six of the planets will be arrayed across our evening sky. Four of the visible to the naked eye and two of them not. We will hold two public events this month and tickets will be available online only, from Sunday 12. *Limited number of seats so do not forget to buy your tickets early.* On January 17, ["Planetary Conjunction and Mars in Opposition"](#) and on January 25, ["Planetary Alignment or Not? Visit Us To Learn The Truth!"](#)

Book your [private programs](#) before the end of January with a planetarium program of your choice. Choose between *"Jupiter – The King of planets"* and learn about Jupiter and *"Venus – Cypriot"* which discloses the secrets of the goddess of Love. Live the experience of unique planetarium programs, interesting collections of geological samples and fossils and space exhibits. Observe with professional telescopes the planets Venus, Jupiter, Saturn, Mars and other gems of the night sky.

If it is hard for you to find planets and star clusters, why not to register for the astronomy course for beginners ["Read the Sky"](#)? First lessons start on Thursday 6th February 2025. We will accept bookings for no more than 10 attendees per session. Register now ([adult](#) and [student](#) tickets).

Join our [Online Science Café](#) on Tuesday, January 28 at 20:00 (Cyprus time, UT+2) via Zoom, and find out about the latest news on astronomy and near future events. All meetings of Science Café sessions are free of charge and everyone can join. Get your free Zoom Codes [here](#).

If you wish to organize an astronomy or science related educational event feel free to [contact us](#).

Join our spacewalk.

Best regards,

George Troullias

Director, KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY

9 Ammochostou Street, Kiti, Larnaca, 7550, CYPRUS

Contact Phone: + 357 99991111

WEBSITE: www.astronomycyprus.eu

E-MAIL: planetarium@cytanet.com.cy

FACEBOOK: <https://www.facebook.com/KITIONPLANETARIUMOBSERVATORY>





Дорогие друзья ПЛАНЕТАРИЯ И ОБСЕРВАТОРИИ КИТИОНА (КИПР),

Наша команда желает вам счастливого нового года, наполненного здоровьем, любовью, радостью и счастьем!

Спасибо за вашу поддержку и участие в наших учебно-развлекательных программах STEAM, которые мы провели во время рождественской деревни [«Деревня ангелов» в Кити](#). Все, кто присутствовал, отлично провели время, веселясь и обретая знания.

В январе нас ждут интересные и впечатляющие небесные явления. 10 января Луна будет возле Юпитера и звездного скопления Плеяды. Планета Венера достигнет своей наибольшей восточной элонгации, что позволит наблюдать её дольше после захода Солнца. Это даёт прекрасную возможность сделать фотографии планеты. Планета Марс будет в противостоянии, что сделает его наиболее ярким 16 января. Январь – лучший период для телескопических наблюдений Марса, когда он располагается точно напротив Солнца. 17 января Венера и Сатурн соединятся на небе. Посмотрите на юго-запад вечером и вы увидите яркую белоснежную Венеру с желтоватым и утопающим в её блеске менее заметным Сатурном. 25 января шесть планет выстроятся на нашем вечернем небе. Четыре из них видны невооруженным глазом, а две — нет. В этом месяце мы проведем два публичных мероприятия, и билеты будут доступны только онлайн с 12 января. *Количество мест ограничено, поэтому не забудьте купить билеты заранее.* 17 января — [«Соединение планет и противостояние Марса»](#) и 25 января — [«Выравнивание планет или нет? Приходите к нам, чтобы узнать правду!»](#)

До конца января можно забронировать [приватную программу](#). В неё входит уникальная программа Планетария на выбор, осмотр богатой коллекции геологии, окаменелостей Кипра, Земли и даже коллекции монет на астрономическую тематику и экспоната с Луны, и, конечно же, наблюдения в большие телескопы Обсерватории Венеры, Юпитера, Сатурна, Марса и других жемчужин звёздного неба, украшенного по-зимнему празднично яркими звёздами.

Если у Вас вызывает трудность узнать на небе планеты и звёздные скопления, то, может, есть смысл записаться на цикл для начинающих [«Читай небо»](#), где участники обретают навыки находить на небе светила и созвездия и в прямом смысле читать раскрытую книгу небес. Начало 6 февраля по четвергам, на занятие могут записаться не более 10 участников. Забронировать своё участие можно по ссылкам: [взрослый](#) и [студенческий](#) билет.

Следующая встреча [онлайн научное кафе](#) состоится во вторник 28 января в 20:00 (по кипрскому времени, UT+2). На ней будут обсуждаться **последние новости и грядущие астрономические события**. Все онлайн научные кафе, проходят бесплатно на платформе зум. [Приглашаются все желающие](#). Полный список [прошедших и следующих встреч](#) можно посмотреть на сайте Планетария и Обсерватории Китиона. Если вы хотите организовать образовательное мероприятие по астрономии или науке, [обращайтесь к нам](#).

Присоединяйтесь к нашей космической прогулке...

С наилучшими пожеланиями,

George Troullias
Director, KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY

9 Ammochostou Street, Kiti, Larnaca, 7550, CYPRUS
Contact Phone: + 357 99991111

WEBSITE: www.astronomycyprus.eu E-MAIL: planetarium@cytanet.com.cy
FACEBOOK: <https://www.facebook.com/KITIONPLANETARIUMOBSERVATORY>

